



ကညီပိတ်မုန်ကရလံာ်ဟ့ၣ်ယုာ်ဆုကညီဒီကလုာ်မုာ်နံၤပုၤထီၣ်(၆၅)ဝိတဝီ

၁၁သီ,လါဖုၤတြုၤအါရံၤ၂၀၁၃

အဆိကတၢ်ဆာဂုၤဆါဝါဘၣ် ကညီဖိခဲလၢကပုၤဒီးနီၢ်ခိနီၢ်သး ကံၤဘါလၢပဲကညီဒီကလုာ်မုာ်နံၤပုၤထီၣ်(၆၅)ဝိတဝီအနံၤအံၤန့ၣ်လီၤ. ၁၁သီ လါဖုၤတြုၤအါရံၤ အံၤမုာ်ဝဲစံၣ်စီၣ်န့ၣ်မုာ်နံၤတနံၤလၢပဲကညီဖိတဖၣ်သါပုၤနီၣ်တသ့ဘၣ်အယီၤကြး လၢတၢ် သ့ၣ်နီၣ်ဒီး မၤလၢကပီၤအီၤ ခိဖျိတၢ် ဟ်ဖျိထီၣ်သးဒီးဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤလိာ်သးဘၣ်ယးမုာ်နံၤအံၤအတၢ်ကဲထီၣ်အဂ့ၢ်ဒီးစီၣ်မုၤအီၤလၢပဲကညီတစါဘၣ်တစါန့ၣ်လီၤ. မုာ်တနံၤအံၤမုာ်ဝဲမုာ်နံၤတနံၤ လၢပဲကညီဖိတဖၣ်ဟ်ဖျါထီၣ်ပတၢ်ယုၤတၢ်ဖိးလၢတၢ်ကဒီးန့ၣ်က့ၤထံ လီၢ် ကီၢ်ပုၤ တၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်လၢအမုာ်ကညီကီၢ်သဘျုးဒီးနီၢ်ကစၢ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်ပလီၤသး နီၢ်နီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲ၁၉၄၈န့ၣ်လါဖုၤတြုၤအါရံၤ(၁၁)သီအခါလံၤလံၤ ကညီခိၣ်နီၢ်ဒီးကညီကမုာ်တဖၣ် ယုၤထီၣ်တ့ၢ်လဲၣ်လၢ ကညီဒီ ကလုာ်အဂီၢ်ဒ်အမုာ် (၁).တၢ်သဘျုးလၢအအိၣ်ဒီးနီၢ်ကစၢ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်ပလီၤသး(၂). ကလုာ်ဖျိတၢ်ထံသိးတုၤသိး (၃).ထံလီၢ်ကီၢ်ပုၤတၢ်ဒုးတၢ်ယာ်ပတသးလီၤဒီး (၄).ကလုာ် ဖျိတၢ်သဘံၣ်သဘုၣ် တသးလီၢ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပမုာ်ကွၢ်က့ၤ တၢ်ယုၤထီၣ်တဖၣ်အံၤ တုၤခဲအံၤကညီဖိတဖၣ် တဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဒီးဘၣ်. လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤပဲ ကညီဖိတဖၣ်ကိးဂၤဒီး ဒ်သိးပကန့ၣ်ဘၣ်က့ၤ တၢ်ယုၤထီၣ်တဖၣ် အံၤ အဂီၢ်ကဘၣ်ဂဲၤလိာ်ယုၤယုၤဖိးဖိးဒီး ဆၢထၢၣ်ဒ်ကညီဒီကလုာ်စဖျိၣ်ကရၢ အတၢ်ဟ်လီၤ တၢ်ဖိးတၢ်မၤကျဲၤသန့အဖိခိၣ်ဒီးမၤထွဲအီၤမးပကဒီးန့ၣ်ဘၣ်က့ၤလီၤ.

ကညီပိတ်မုန်ကရၢထီၣ်ဘၣ်ဝဲလၢကညီဒီကလုာ်စဖျိၣ်ကရၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဟ်သးလၢတၢ်ကမၤကဲထီၣ်လိာ်ထီၣ်ကညီဒီကလုာ်အတၢ်ယုၤထီၣ်တဖၣ် ခိဖျိတၢ်မၤတၢ်စံးကတီၢ်တၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်ဒီးကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်အယီၤန့ၣ်လီၤ.လၢကညီဒီကလုာ်ကဒီးန့ၣ်ဘၣ်က့ၤတၢ်ထံသိးတုၤသိးဒီးတၢ်စံၣ်ညီၣ်ပလီၤသးအဂီၢ် တၢ်ကဘၣ်ဆိကတီၢ်တၢ်ဒုးတၢ်ယာ်ဒီးဘျါရဲကွံာ်ထံရူၢ်ကီၢ်သးတၢ်သဘံၣ်သဘုၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပထံၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါဘၣ်လၢကညီဒီကလုာ်စဖျိၣ်ကရၢ အိၣ် ဒီးတၢ်ဟ်သးလၢကမၤသကိးတၢ်ဒီး ကလုာ်ဖျိခိၣ်နီၢ်တဖၣ်လၢတၢ်ကဘျါလီၤကွံာ်ထံရူၢ်ကီၢ်သးတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.ဘၣ်မနုၤအယီၤလဲၣ်န့ၣ်ဒ်သိးကညီ ဒီကလုာ် ကဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်သဘျုးလၢအအိၣ်ဒီးနီၢ်ကစၢ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်ပလီၤသးနီၢ်နီၢ်အဂီၢ် ထဲကညီကလုာ်တဖုၤမၤမၤအီၤတန့ၢ်ဘၣ်. တၢ်အံၤမုာ်လၢကီၢ်ပယီၤ ထံရူၢ်ကီၢ်သးတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်အံၤဘျးစဲလိာ်အသးဒီးကလုာ်ဖျိလၢကီၢ်ပယီၤအပူၤတဖၣ်ခဲလၢအတၢ်ထံသိးတုၤသိးလၢတၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်သဘျုး အဂီၢ် န့ၣ်လီၤ.လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤကညီဒီကလုာ် အတၢ်ယုၤထီၣ်တဖၣ်အံၤမုာ်တပၣ်ယုာ်ဒီး ထံဖိကီၢ်ဖိ ကမုာ်ဒီးသိၣ်မ့ၢ်ကလုာ်ဖျိတဖၣ်အတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤဘၣ်န့ၢ် တၢ်အံၤကကဲထီၣ်လိာ်ထီၣ်အဂီၢ်ကမုာ်ဝဲတၢ်လၢအကီၢ်ဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ,လၢမုာ်နံၤလီၤဆိတနံၤအံၤယသးအိၣ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါဒီး ဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်က့ၤ ကညီခဲလၢာ် လၢအအိၣ် တၢ်လီၢ်သက့ၤဟီၣ်ခိၣ် ဒီ ဘၣ်တဖၣ်လၢကဟ်ဖျိထီၣ်သးဒီးမၤသကိးတၢ် ဒ်ပမၤသ့အသိးလၢကညီဒီကလုာ် အတၢ်ယုၤထီၣ်တဖၣ် ကလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်ဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ယုၤထီၣ် တဖၣ်အံၤ ဒ်အမုာ်ကညီဒီ ကလုာ်အတၢ်ယုၤထီၣ်တဖၣ် အယီၤထဲ ကညီဒီကလုာ်စဖျိၣ် ကရၢတဖုၤမၤမၤကဲထီၣ်လိာ်ထီၣ်ဝဲတသ့ဘၣ်. ကညီဖိခဲလၢာ် အိၣ်ဒီး မုၤလၢကဘၣ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤဒီးမၤကဲထီၣ်လိာ်ထီၣ်တၢ်ယုၤထီၣ်တဖၣ်အံၤဖဲပမၤန့ၢ်,မၤသ့အီၤအပတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပဲကညီပိတ်မုန်ကရၢတဖၣ်စ့ၢ်ကိးဒ်ကညီဒီကလုာ်စဖျိၣ်ကရၢ အတၢ်ဂဲၤလိာ်လၢတၢ်ကဒီးန့ၣ်ဘၣ်က့ၤ ကညီဒီကလုာ် အတၢ်သဘျုးလၢအအိၣ်ဒီး နီၢ်ကစၢ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်ပလီၤသးအဂီၢ်ပကမၤသကိးတၢ်ယုၤယုၤဖိးဖိးဒ်ကညီဒီကလုာ်စဖျိၣ်ကရၢအတၢ်ဟ်လီၤန့ၣ်ကျဲၤအသိးလၢပပုၤကလုာ်ကညီခဲလၢာ် အဂီၢ် န့ၣ်လီၤ.

ယုၤယုၤဆုပတၢ်မၤန့ၢ်

နါဒါအိၣ်ကျဲၤ
ကရၢခိၣ်
ကညီပိတ်မုန်ကရၢ